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NOVOROČNÝ
ROZHOVOR
S Dr. Franzom Hölzlom
generálnym riaditeľom spoločnosti Auvesta Edelmetalle AG

Rozhovor viedol Benedikt Hausler

„„Čistý príjem je odmena, ktorú nám štát poskytuje 
za zaplatenie daní a príspevkov na sociálne 
zabezpečenie.

Je frustrujúce, keď suma peňazí na účte zostáva 
rovnaká, ale už nestačí na nákup toho, čo chceme.

V tomto ohľade si myslím, že kontrola nemôže byť 
dostatočne prísna.“

Dr. Franz Hölzl
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POZDRAV

A1 - PREHĽAD 2023

Benedikt Hausler: 
Vitajte, pán doktor Hölzl, v novoročnom rozhovore 
2024. Som rád, že tento rok opäť odpovedáte na 
otázky týkajúce sa aktuálnych tém súvisiacich s 
drahými kovmi.

Dr. Franz Hölzl: 
Zdravím vás, pán Hausler, ďakujem za pozvanie.

Benedikt Hausler: 
Dr. Hölzl, ako sa pozeráte na rok 2023? 

Dr. Franz Hölzl: 
Vývoj v prvých šiestich mesiacoch roku 2023 bol na jednej strane charakteristický tým, že si ľudia zvykali na 
konflikt na Ukrajine, a na druhej strane masívnym zvyšovaním úrokových sadzieb v západných priemyselných 
krajinách, počnúc USA a o niečo neskôr v eurozóne. 

Koncom roka došlo aj k vojne v pásme Gazy. A zároveň sme svedkami prvého znižovania úrokových sadzieb 
centrálnymi bankami. Nie je to tak, že by USA už ohlásili zníženie úrokových sadzieb, ale menšie krajiny už 
začali znižovať úrokové sadzby, zväčša bez povšimnutia svetovej verejnosti. Napríklad Maďarsko.

Ak sa pozrieme na cenu zlata, koncom roka sme zaznamenali prudký nárast. Ako to býva takmer každý rok, 
je to spôsobené rally na konci roka. 

http://auvesta.com/
https://www.facebook.com/AuvestaEdelmetalleAG
https://www.youtube.com/@auvesta-gold
https://de.linkedin.com/company/auvesta-edelmetalle
https://t.me/auvestagold
https://www.provenexpert.com/en-us/auvesta-edelmetalle-ag/
https://g.page/r/CTnnfNaHl6apEB0/review
https://www.youtube.com/watch?v=st-CyhkXEmc
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A2 - VÝVOJ INFLÁCIE V  
ROKU 2023

Benedikt Hausler: 
Ako sa vyvíjala inflácia v roku 2023?

Dr. Franz Hölzl: 
Naši zákazníci nakupujú zlato najmä na dlhodobú 
ochranu majetku a zabezpečenie na dôchodok. 
Inflácia v minulom roku nominálne klesla, ale treba 
mať na pamäti, že zverejňovaná miera inflácie sa 
počíta na základe kĺzavého dvanásťmesačného 
cyklu. 

Ak inflácia klesne z desiatich na päť percent, 
neznamená to, že sa cenová hladina stala 
priaznivejšou. Ceny naďalej rástli, len nie tak rýchlo 
ako v predchádzajúcom roku. Inflácia sa počíta 
porovnaním dnešnej cenovej hladiny s cenovou 
hladinou spred 12 mesiacov (na kĺzavom základe). 
To znamená, že základom dnešnej inflácie je už 
veľmi vysoká úroveň v roku 2022.

Klesajúca miera inflácie môže v zásade upokojovať 
obyvateľstvo, ale ceny stále rastú. Inflácia je 
ukazovateľom toho, čo sa stalo za posledný rok, ale 
nie toho, ako sa vyvíjajú ceny na trhu alebo čo si 
môžete za svoje peniaze kúpiť. Rastúce mzdy, ktoré 
požadujú odbory, často kompenzujú infláciu, ale 
vedú k tzv. studenej progresii v zdaňovaní príjmov, t. 
j. k vyšším daniam pre občanov.

Je všeobecne známe, že inflácia znižuje hodnotu 
peňazí. Je frustrujúce, keď množstvo peňazí na účte 
zostáva rovnaké, ale už nestačí na to, aby sme si za 
ne kúpili to, čo chceme.

Benedikt Hausler: 
Má inflácia vplyv na dopyt po zlate? 

Dr. Franz Hölzl: 
Nesmieme zabúdať, že okrem súkromných kupujúcich 
sú na trhu so zlatom aktívne predovšetkým centrálne 
banky a ETF/ETC. To sú veľkí hráči. Keď čítame, 
že súkromné nákupy zlata opäť rastú, musíme si 
uvedomiť, že v porovnaní s objemom obchodov 
centrálnych bánk a ETF/ETC ide o malé sumy. 

http://auvesta.com/
https://www.facebook.com/AuvestaEdelmetalleAG
https://www.youtube.com/@auvesta-gold
https://de.linkedin.com/company/auvesta-edelmetalle
https://t.me/auvestagold
https://www.provenexpert.com/en-us/auvesta-edelmetalle-ag/
https://g.page/r/CTnnfNaHl6apEB0/review
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A3 - AUVESTA 2023 - OPÄŤ  
VIACERO OCENENÍ

Benedikt Hausler: 
Pozrime sa na rok 2023 pre spoločnosť Auvesta. 
Spoločnosť Auvesta získala v roku 2023 mnoho 
ocenení a vysoké umiestnenia v renomovaných 
prieskumoch trhu. Čím je Auvesta v týchto 
oblastiach výnimočná? Prečo Auvesta získava 
ocenenia, ktoré iní obchodníci s drahými kovmi 
nezískavajú?

Dr. Franz Hölzl: 
Naše obchodné operácie sme zorganizovali tak, 
aby sme vynikali v oblastiach, ako je bezpečnosť, 
kontrola využívania finančných prostriedkov a 
externé skladovanie v skladoch s vysokým stupňom 
zabezpečenia. Ak by sme tovar skladovali sami, naši 
zákazníci by nám museli dodatočne dôverovať. 
Keď však skladujeme u veľkých medzinárodných 
spoločností, tieto spoločnosti majú prísnu kontrolu 
nad našimi drahými kovmi. Naši zákazníci vždy 
vedia, že popredné svetové bezpečnostné 
spoločnosti skladujú drahé kovy poistené podľa 
najvyšších bezpečnostných štandardov. Brinks, 
Loomis a Prosegur sú len niekoľkými príkladmi. Naše 
bezpečnostné postupy a férové ceny v porovnaní s 
nákupnými cenami zohrávajú v takýchto rebríčkoch 
rovnako dôležitú úlohu. 

Našim zákazníkom ponúkame aj jasné pridelenie 
odliatkov, ktoré zabezpečuje prevod vlastníctva. Je 
to dôležitá ochrana pre našich zákazníkov, pretože 
ich kovy sú skutočne ich vlastníctvom a sú jasne 
pridelené. Insolvenční správcovia k nim nemajú 
prístup. 

Náš kontrolór využívania finančných prostriedkov 
monitoruje zásoby zákazníkov a ich úplnosť. 
Kontroluje tiež potvrdenia o depozitách a 
zabezpečuje, aby boli viac ako dostatočné. Táto 
kontrola poskytuje našim zákazníkom dodatočnú 

istotu.

Benedikt Hausler: 
Takže kontrolór využitia finančných prostriedkov 
je „právnik zákazníka“, ktorý zabezpečuje správne 
uloženie jeho drahých kovov?

Dr. Franz Hölzl: 
Áno, v istom zmysle sa to dá povedať. Kontroluje 
skladové potvrdenia a stavy zásob, aby sa uistil, 
že je všetko správne. Občas si dokonca vyžiada 
osobnú návštevu skladových priestorov. Dohodli 
sme sa tiež, že má vždy prístup ku všetkým 
relevantným dokumentom. Tým sa zabezpečí, že 
s nimi nikto nebude môcť manipulovať, a zvýši sa 
transparentnosť pre všetkých zúčastnených.

http://auvesta.com/
https://www.facebook.com/AuvestaEdelmetalleAG
https://www.youtube.com/@auvesta-gold
https://de.linkedin.com/company/auvesta-edelmetalle
https://t.me/auvestagold
https://www.provenexpert.com/en-us/auvesta-edelmetalle-ag/
https://g.page/r/CTnnfNaHl6apEB0/review
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V našich všeobecných podmienkach sa výslovne 
uvádza, že kontrolór využívania finančných 
prostriedkov musí vykonávať kontroly štvrťročne. V 
praxi to však funguje tak, že keď si zavolá, dostane 
všetky dokumenty. To znamená maximálne dva až 
tri dni vopred. 

Vyzerá to takto. Zavolajú mi: „Doktor Hölzl, dostavte 
sa pozajtra o 16.00 hod. do mojej kancelárie. 
Chcem dokumenty.“ Takáto transparentnosť nie je 
bežná ani na trhu, ale samozrejme to znamená, že 
nikto nemôže nič zmanipulovať.

A úprimne povedané, pre správnu radu je to 
veľmi príjemné a pohodlné, pretože potom nikto 
nemôže tvrdiť, že by sa niečo mohlo podviesť. V 
tomto ohľade si myslím, že kontrola nemôže byť 
dostatočne tvrdá.

A4 - MASÍVNE NÁKUPY ZLATA  
KRAJINAMI BRICS V ROKU 2023

Benedikt Hausler: 
V roku 2023 vidíme rastúcu tendenciu krajín BRICS (Brazília, Rusko, India, Čína, Južná Afrika), arabských štátov 
a rozvíjajúcich sa trhov masívne vytvárať zlaté rezervy. Aké sú dôvody tohto vývoja?

Dr. Franz Hölzl: 
Hlavným dôvodom je diverzifikácia držby centrálnych bánk v uvedených krajinách. Držba centrálnych bánk 
v týchto krajinách je stále vo veľkej miere vedená v cudzej mene, prevažne v amerických dolároch. Uvedené 
krajiny sa chcú stať do určitej miery nezávislými od svetovej rezervnej meny, amerického dolára. Jedným 
z dôvodov je, že v prípade tejto rezervnej meny (amerického dolára) sú vždy závislé od rozhodnutí FED-u, t. 
j. americkej centrálnej banky. Tieto rozhodnutia FED-u môžu mať prostredníctvom obrovských dolárových 
rezerv v centrálnych bankách obrovský vplyv na hospodársku politiku jednotlivých štátov. 

Považujem za veľmi pochopiteľné, že sa tieto krajiny chcú do určitej miery odkloniť od amerického dolára. 
Cieľom je znížiť medzinárodnú závislosť tým, že sa zabezpečí dostupnosť kovov, t. j. v bilanciách centrálnych 
bánk. Drahý kov, najmä zlato, je hmotné aktívum, ktoré sa dá vymeniť a obchodovať za akúkoľvek menu, 
bez ohľadu na to, kde a ako. Táto oprávnene očakávaná výhoda je hlavným dôvodom, prečo krajiny BRICS 
a krajiny globálneho Juhu budujú svoje zásoby drahých kovov a prechádzajú na zlato.

http://auvesta.com/
https://www.facebook.com/AuvestaEdelmetalleAG
https://www.youtube.com/@auvesta-gold
https://de.linkedin.com/company/auvesta-edelmetalle
https://t.me/auvestagold
https://www.provenexpert.com/en-us/auvesta-edelmetalle-ag/
https://g.page/r/CTnnfNaHl6apEB0/review
https://www.youtube.com/watch?v=uMgOONoC_JQ
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A5 - PLÁNOVANÁ MENA BRICS 
KRYTÁ ZLATOM?

Benedikt Hausler: 
Krajiny BRICS už postupne pracujú na oddelení 
sa od amerického dolára a menovej politiky 
Federálneho rezervného systému USA. Diskutuje sa 
o tom, či sa v krajinách BRICS plánuje zavedenie 
meny krytej zlatom alebo systému zúčtovania 
založeného na zlate. Čo si o tom myslíte?

Dr. Franz Hölzl: 
Predovšetkým oddelenie od amerického dolára. 
Rozhodujúcu úlohu tu zohráva Čína. Prosím, 
nezabúdajte: pred Mao Ce-tungom mala Čína 
tretinový podiel na svetovom obchode, a hoci po 
skončení Maovej éry získala späť svoj podiel na 
trhu, svoju tretinu ešte nezískala. Je jasné, že so 

svojou trhovou silou a veľkým počtom domáceho 
obyvateľstva sa chce stať menej závislou od 
amerického dolára. Existujú aj snahy o etablovanie 
čínskeho jüanu ako akejsi druhej svetovej meny 
(popri americkom dolári), čo sa podľa mňa v 
strednodobom horizonte podarí. 

Myslím si však, že mena BRICS krytá zlatom je 
nereálna. Bola by to ekonomická samovražda 
- pokiaľ sa nezohľadní inflácia a krycí kurz zlata 
sa nebude upravovať každých niekoľko rokov. Ak 
by k takejto úprave miery krytia zlatom nedošlo, 
viedlo by to k rýchlemu kolapsu tejto meny a na ňu 
naviazaných ekonomík, pretože obchodní partneri 
by s ňou dlho nehrali. 

http://auvesta.com/
https://www.facebook.com/AuvestaEdelmetalleAG
https://www.youtube.com/@auvesta-gold
https://de.linkedin.com/company/auvesta-edelmetalle
https://t.me/auvestagold
https://www.provenexpert.com/en-us/auvesta-edelmetalle-ag/
https://g.page/r/CTnnfNaHl6apEB0/review
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V prípade meny krytej zlatom by rastúci 
hospodársky výstup pri nezmenenej peňažnej 
zásobe (bez úpravy krytia zlatom) viedol k deflácii, 
čo znamená, že tovar je lacnejší, ale ekonomika 
stagnuje, pretože ľudia čakajú na ešte lacnejšie 
ceny. Deflácia je takmer rovnako nebezpečná ako 
inflácia. Pokiaľ inflácia nie je príliš silná, je vlastne 
motorom hospodárskeho pokroku. Preto si myslím, 
že meny kryté zlatom sú nereálne. 

Naše meny, ako ich poznáme, nie sú kryté hmotnými 
aktívami, ale ekonomickou výkonnosťou.

Našťastie sú na ministerstvách ekonómovia, ktorí 
týmto vzťahom rozumejú a dúfajme, že odradia 
tých, ktorí rozhodujú, od takýchto rozhodnutí. Na 
jednej strane by bolo pre Západ výhodné, keby sa 
Čína vydala touto cestou, pretože by to ovplyvnilo 
jej hospodárstvo. Malo by to však vplyv aj na naše 
vlastné hospodárstvo, keďže Čína je dôležitým 
motorom rastu. Vyvážame tam, a ak by Čína 
prestala vyrábať alebo nakupovať, ovplyvnilo by 
to medzinárodnú integráciu a globálny obchod. Z 
tohto hľadiska je podľa mňa mena krytá zlatom 
ideologickou ilúziou a mali by sme zachovať 
medzinárodnú spoluprácu, aby sme zabránili 
scenáru „stredoveku“.

Stále dúfam v ľudský rozum a ľudskú sebeckosť, 
pretože každý sa chce mať lepšie. Ak sú krajiny 
na nepriaznivej ceste, mali by urobiť nápravu a 
vyhnúť sa trendom, ktoré poškodzujú ich vlastné 
ekonomiky. Mali by sme naďalej kultivovať 
medzinárodné vzťahy.

B1 - VŠEOBECNÁ EKONOMICKÁ 
PROGNÓZA NA ROK 2024

Benedikt Hausler: 
Čo si myslíte o vývoji svetového hospodárstva a nemeckej ekonomiky v roku 2024?

Dr. Franz Hölzl: 
To je ťažké povedať. Začnime Čínou, krajinou, ktorá v poslednom jeden a pol až dvoch desaťročiach 
poháňala hospodársky rast na celom svete. Čím vyššiu úroveň dosiahla, tým ťažšie je udržať vysoké tempo 
rastu. Myslím si, že Čína v budúcom roku zaznamená približne 5 % až 6 % rast v dôsledku dobiehania stavu 
po pandémii covidu. Čelí však výzvam, ako je demografia a trh s nehnuteľnosťami, čo by mohlo mať vplyv 
na obchodných partnerov.

http://auvesta.com/
https://www.facebook.com/AuvestaEdelmetalleAG
https://www.youtube.com/@auvesta-gold
https://de.linkedin.com/company/auvesta-edelmetalle
https://t.me/auvestagold
https://www.provenexpert.com/en-us/auvesta-edelmetalle-ag/
https://g.page/r/CTnnfNaHl6apEB0/review
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Pre Nemecko sú ekonomiky v Európe, najmä v EÚ, dôležitými obchodnými partnermi. Jednotný trh EÚ je pre 
nás rovnako dôležitý ako jednotný trh USA pre USA. V Nemecku pravdepodobne zaznamenáme hospodársky 
rast len okolo 0 % až možno 0,5 %. Väčší rast neočakávam, čiastočne v dôsledku hospodárskej politiky 
súčasnej koaličnej vlády a nákladov na byrokratické požiadavky, ako je napríklad dodržiavanie zákona o 
povinnosti starostlivosti v dodávateľskom reťazci.

Samozrejme, že sa to týka aj spoločnosti Auvesta. Každá spoločnosť je ovplyvnená v závislosti od jej veľkosti. 
My v spoločnosti Auvesta však máme tú výhodu, že naše dodávateľské reťazce sú relatívne ploché. Naše 
výrobky (drahé kovy) získavame z rafinérií, ktoré už majú potrebnú dokumentáciu. Túto dokumentáciu od 
nich môžeme získať, čo je pre nás pomerne jednoduché riešenie. Pre spoločnosti so zložitými výrobkami a 
globálnymi primárnymi produktmi sú však takéto právne požiadavky zaťažujúce.

Tieto dodatočné požiadavky dotknutých spoločností si vyžadujú špecializovanú pracovnú silu, ktorá je 
drahá a môže stáť od 5 000 do 7 000 EUR na zamestnanca mesačne. Spoločnosť musí tieto náklady najprv 
vytvoriť, čo môže mať negatívny vplyv na investície.

Značná časť týchto nákladov, ktoré vznikajú v dôsledku byrokracie, ide na dane a príspevky na sociálne 
zabezpečenie. To znamená, že túto časť môjho príjmu si berie štát, nie ja. To je frustrujúce. Viac ako tretina 
všetkých zamestnancov v súčasnosti pracuje na čiastočný úväzok, často z finančných dôvodov, pretože 
vyššie príjmy vedú k relatívne a absolútne rastúcemu daňovému zaťaženiu (studená progresia). Politické 

B2 - DÔKLADNÁ KONTROLA DODÁVATEĽSKÉHO 
REŤAZCA A VPLYV NA SPOLOČNOSŤ AUVESTA

Benedikt Hausler: 
Čo je zákon o náležitej starostlivosti v dodávateľskom 
reťazci? Vzťahuje sa na spoločnosť Auvesta tento zá-
kon o náležitej starostlivosti v dodávateľskom reťazci?

Dr. Franz Hölzl: 
Zákon o náležitej starostlivosti v dodávateľskom 
reťazci ukladá spoločnostiam v EÚ povinnosť 
dokumentovať svoje dodávateľské reťazce 
so zreteľom na sociálno-ekologické faktory. 
Kľúčovým slovom je tu ESG. Výrobcovia v EÚ musia 
zdokumentovať, že všetky časti výrobných a 
dodávateľských reťazcov sú bezchybné, čo môže 
znamenať veľkú byrokraciu. Patria sem udržateľné 
výrobné metódy, neznečisťovanie prírody, 
nevykorisťovanie pracovníkov atď.

http://auvesta.com/
https://www.facebook.com/AuvestaEdelmetalleAG
https://www.youtube.com/@auvesta-gold
https://de.linkedin.com/company/auvesta-edelmetalle
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https://g.page/r/CTnnfNaHl6apEB0/review
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B3 - KLESAJÚCE ÚROKOVÉ SADZBY V 
ROKU 2024 A VPLYV NA CENU ZLATA? 

Benedikt Hausler: 
Akú súvislosť vidíte medzi komentárom Jeroma 
Powella o klesajúcich úrokových sadzbách a 
vývojom ceny zlata v roku 2024? 

Dr. Franz Hölzl: 
Úrokové sadzby budú musieť klesnúť, pretože 
vysoké úrokové sadzby v súčasnosti nielenže tlmia 
infláciu, ale ohrozujú aj hospodársky rast, a tým 
aj prosperitu obyvateľstva a ekonomík na celom 
svete. Centrálnym bankám preto nezostane 
nič iné, ako zaviesť zníženie úrokových sadzieb, 
tentoraz však smerom nadol. 

Čo to znamená pre cenu zlata? Vysoká úroková 
miera znižuje atraktívnosť zlata ako investičného 
média. Nízka úroková sadzba ho robí opäť 
atraktívnym. Pozor, hovoríme tu o investičnom 
médiu, nie o zlate ako poistení na ochranu majetku. 
Ide o dva úplne odlišné páry topánok. Zlato, ktoré 
teraz hýbe cenami kovov, je často len papierové 
zlato, často v ETC a ETF. A to sú objemy, ktoré tiež 
môžu hýbať trhom. Ale to, čo skutočne fyzicky držia 
alebo nakupujú drobní investori, nie je z hľadiska 
objemu dostatočne veľké na to, aby vyvolalo veľké 
pohyby na trhu.

Prognóza na rok 2024: Cena zlata sa bude 

pohybovať do strany, ak nedôjde k výraznejším 
zmenám úrokových sadzieb alebo krízam, a ako 
každý rok, aj tento bude na konci roka mierne 
stúpať.

rozhodnutia prispeli k nepriamej podpore práce na čiastočný úväzok, hoci mnohí ľudia by radšej pracovali 
na plný úväzok.

Sú aj ľudia, ktorí nemôžu pracovať menej z dôvodu nedostatku pracovnej sily, hoci by chceli. Možno by 
som pracoval o niečo menej, ale jednoducho to nie je možné. Sú aj takíto ľudia, to je druhý extrém. Ale 
samozrejme, ako člen správnej rady pracujem aj preto, že ma to baví. To je len vedľajšia poznámka.

http://auvesta.com/
https://www.facebook.com/AuvestaEdelmetalleAG
https://www.youtube.com/@auvesta-gold
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B4 - VÝVOJ CIEN STRIEBRA, PLATINY 
A PALÁDIA V ROKU 2024

Benedikt Hausler: 
Pozrime sa do roku 2024 a hovorme o striebre, 
platine a paládiu. Čo očakávate pre takzvané biele 
kovy v novom roku?

Dr. Franz Hölzl: 
Cena a výkyvy týchto kovov závisia od 
hospodárskych výsledkov, pretože tieto kovy 
sa používajú v priemysle. Napríklad paládium v 
minulom roku prudko kleslo po tom, čo roky predtým 
prudko rástlo. Prečo? Pretože klesol priemyselný 
dopyt. Najmä v prípade paládia sa v posledných 
rokoch uskutočnili pokusy znížiť dopyt po surovine 
paládium prostredníctvom zlepšených techník, čo 
viedlo k predĺženiu životnosti.

Benedikt Hausler: 
Takže po poklese paládia o približne 35 % na konci 
roka 2023 nevidíte dobrú príležitosť na vstup?

Dr. Franz Hölzl: 
Počkal by som a uvidíme. Vo všeobecnosti vnímam 
tri biele kovy skôr ako špekulatívne objekty než ako 
dlhodobé investície. V minulosti sme boli svedkami 
podobného rastu cien ako v prípade paládia. 
Napríklad pri platine približne pred 15 rokmi, keď 
dopyt prudko vzrástol kvôli katalyzátorom do áut. 
Takýto prehnaný nárast cien však nie je udržateľný. 
Je vhodné realizovať zisky, keď sa takéto príležitosti 
objavia.

Na druhej strane, zlato vnímam ako dlhodobý 
prostriedok zabezpečenia a ochrany majetku. Je to 
ako poistka vášho majetku, najmä ak si vytvárate 
rezervy na starobu. Popri nehnuteľnostiach 
a dlhodobých akciových investíciách je zlato 
dôležitou súčasťou. Vo fázach trhu, keď sú ceny 
akcií nízke, by ste akcie nemali predávať, aby ste sa 
vyhli stratám. Namiesto toho môže zlato v takýchto 

fázach ponúknuť svoju zabezpečovaciu funkciu pre 
váš majetok.

Cena zlata má v takýchto fázach tradične tendenciu 
rásť. Preto sa odporúča držať zlato v dobrých 
časoch, aby ste mohli využívať jeho ochranu v 
ťažkých trhových fázach.

Vývoj cien bielych kovov v roku 2024 bude preto 
naďalej do veľkej miery závisieť od oblastí, v ktorých 
sa tieto kovy používajú, od ich potenciálnej náhrady 
inými surovinami a od globálneho hospodárskeho 
prostredia. Vzhľadom na pomerne slabú prognózu 
vývoja svetovej ekonomiky neočakávam prudké 
skoky v cenách týchto kovov. Napriek tomu je striebro 
z týchto kovov najzaujímavejšie. Striebro sa používa 
v oveľa väčšom počte priemyselných aplikácií ako 
platina a paládium. Ich hlavnou oblasťou použitia je 
stále, aj keď stále menej, technológia katalyzátorov.

http://auvesta.com/
https://www.facebook.com/AuvestaEdelmetalleAG
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B5 - DIGITÁLNE MENY CENTRÁLNYCH 
BÁNK (CBDC) A REGISTRE AKTÍV EÚ

Benedikt Hausler: 
Dostávame veľa otázok o digitálnych menách 
centrálnych bánk (CBDC) a nariadeniach EÚ a 
o tom, ako by mohli ovplyvniť investície do zlata. 
Aký je váš názor na tento vývoj ako obchodníka so 
zlatom?

Dr. Franz Hölzl: 
Digitálne meny v skutočnosti nie sú nové. Už teraz 
používame digitálne platobné metódy, ako sú kreditné 
karty a EC karty, pri ktorých sa len presúvajú čísla tam 
a späť. Jediný rozdiel oproti digitálnej mene centrálnej 
banky je v tom, že centrálna banka je teraz garantom 
týchto digitálnych mien. 

Tu vidím nebezpečenstvo ďalšieho oddelenia peňažnej 
zásoby od hospodárskeho výkonu. S peniazmi 
centrálnej banky by sa mohlo vytvoriť viac peňazí 
ako s takzvanými fiat peniazmi, ktoré sa vytvárajú 
prostredníctvom pôžičiek. To by mohlo viesť k plazivej 
inflácii, ale ponúka to aj možnosť rýchleho obmedzenia 
ponuky peňazí. Centrálne banky zavádzajú digitálne 
meny, aby zlepšili svoju kontrolu nad ponukou peňazí. 
Ak však centrálne banky podliehajú politickému vplyvu, 
môže to byť problematické.

V minulosti museli centrálne banky používať 
tlačiarenský lis, čo stálo peniaze. Teraz stačí elektronický 
prevod, ktorý sa uskutoční v priebehu niekoľkých 
sekúnd a na začiatku si ho takmer nikto nevšimne. Na 
investície do zlata to nemá žiadny okamžitý negatívny 
vplyv. V skutočnosti by sa investície do zlata mohli stať 
ešte dôležitejšími ako stabilizačný faktor pre občanov. 

Centralizovaný register majetku vyvoláva otázky 
týkajúce sa ochrany súkromia, ale zatiaľ sa bežného 
občana netýka. Iné aspekty, ako napríklad registrácia 
sériových čísel bankoviek v bankomatoch a 
bankové transakcie, by mohli byť pre súkromie oveľa 
nebezpečnejšie. Zlato zostáva solídnou voľbou na 
dlhodobé uchovanie majetku.
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B6 - PRIANIA A VÝHĽAD NA ROK 2024 OD GENERÁLNEHO 
RIADITEĽA SPOLOČNOSTI AUVESTA DR. FRANZ HÖLZL

Benedikt Hausler: 
Na záver nášho novoročného rozhovoru by som 
sa vás, ako každý rok, rád opýtal na vaše osobné 
želania a nádeje pre nadchádzajúci rok vo funkcii 
generálneho riaditeľa spoločnosti Auvesta 
Edelmetalle AG.

Dr. Franz Hölzl: 
Mám želania, ktoré sa mi, žiaľ, asi nesplnia. Mojím 
prvým želaním je mier na Blízkom východe a 
na Ukrajine. V prípade vojny na Ukrajine dúfam, 
že nebudú vznesené obrovské požiadavky na 
reparácie, aby sa predišlo historickým chybám.

Chcel by som poukázať na dve historické udalosti, 
ktoré si dnes málokto pripomína, pretože sa o nich 
často dostatočne neučí. Po napoleonských vojnách 
sa konal Viedenský kongres, ktorého cieľom bolo 
nastolenie mieru bez toho, aby sa požadovali 
nadmerné reparácie. Toto rozhodnutie zabránilo 
veľkým vojnám v Európe na takmer 100 rokov.

Naopak, po prvej svetovej vojne nasledoval iný 
prístup. Nemecko bolo vyhlásené za hlavného 
porazeného a požadovali sa obrovské reparácie. 
To viedlo k hyperinflácii v Nemecku v roku 1923 
a k politickej nestabilite počas Weimarskej 
republiky, ktorá umožnila Hitlerovi dostať sa k moci. 
Mimochodom, posledné platby týchto reparácií sa 
uskutočnili až v 90. rokoch 20. storočia.

Prajem si, aby sme sa poučili z histórie. Politici by 
nemali predpokladať, že demokracia je jediný 
prijateľný systém. Iné krajiny a spoločnosti majú iné 
názory. Vnucovať ich, či už silou, alebo ekonomickým 
nátlakom, je odsúdené na neúspech, hoci osobne 
považujem demokratický systém za najlepší 
doterajší systém.

Ako člen správnej rady spoločnosti Auvesta dúfam, 
že spoločnosti a ekonomiky sa po konfliktoch a 
deštrukcii podarí obnoviť podobne ako nemecký 
hospodársky zázrak po druhej svetovej vojne. 
Ľudia, ktorí túžia po pokroku, budú tvrdo pracovať 
a to vytvorí prosperitu v ich krajinách. Tí, ktorí 
im pomáhajú a investujú, z toho budú mať tiež 
prospech. Podľa môjho názoru sú preto platby 
reparácií nesprávnou cestou, pretože podnecujú 
novú nenávisť a konflikty. Namiesto toho by sme 
mali investovať do obnovy podobne ako Marshallov 
plán po druhej svetovej vojne a tieto investície sa 
nám z dlhodobého hľadiska vrátia. Takto funguje 
svet.

Takže si želám s Nicole „trochu pokoja...“ 
 

Benedikt Hausler: 
Pán doktor Hölzl, veľmi pekne vám ďakujem za 
tohtoročný novoročný rozhovor. Prajem vám zdravý 
a úspešný rok 2024.

Dr. Franz Hölzl: 
Aj ja želám všetkým našim zákazníkom a čitateľom 
dobrý, pokojný a šťastný rok 2024. A nezabudnite, že 
bezpečnosť stojí peniaze. Ak kupujete zlato, ste na 
správnej strane.
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